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Forum: Brugergruppemøde 

Tid: Torsdag den 1. december 2022, kl. 17.30 

Formøde for Arbejdsgruppen kl. 16.30 

Sted: Kommunalbestyrelsessalen, Rådhuset 

Deltagere: Brugergruppen – se liste 

Formand Marianne Burchall 

Afdelingsleder Marie Guldborg 

Driftsleder Steen Westring 

Enhedsleder Plan, Byg & Miljø Trine Tybjerg 

Medarbejdere fra Albertslund Forsyning Jack Edwards 

Afbud: Brugergruppen  - se liste 

Klimakoordinator Hans-Henrik Høg 

Referent: Lissi Petersen 

1. Godkendelse af dagsorden   
v/Marianne Burchall 
Dagsorden blev godkendt, der var dog enkelte årstalsfejl, der blev rettet. 

 
2. Orientering fra HOFOR    

v/Trine Tybjerg 
Trine Tybjerg orienterede om, at kommunalbestyrelsen skal godkende, at 
taksterne er fastsat i overensstemmelse med lovgivningen. 
Vandtaksterne stiger 3% i forhold til 2022, der var ingen stigning fra 2021 til 
2022. 
Albertslund Vand stiger med 5%, hvilket dels skyldes et mindre vandforbrug 
end forventet, men også en fremskrivning af prisrammen.  
Albertslund Spildevand forventer ikke at opkræve den fulde økonomiske 
ramme. 
Prisprognosen frem mod 2032 forventer en årlig stigning på 3 – 4%. 
Derudover er der i prognosen indeholdt yderligere omkring 400 mio. kr. i 
forbindelse med byudvikling. 
En gennemgang af priser i andre store vand- eller naboselskaber viser, at 
Albertslund ligger en smule under landsgennemsnittet, samt at København 
er væsentlig billigere end Albertslund. 
Povl Markussen, VA afd. 10 Hyldespjældet, gjorde opmærksom på, at 
prisforskellen mellem Albertslund og København, blandt andet skyldes, at 
København har et enstrenget system, og Albertslund har et tostrenget 
system, samt at der ”bor” flere pr. meter ledning i København sammenlignet 
med Albertslund. 
Brugergruppen godkendte, at sagen sendes videre til 
kommunalbestyrelsen. 
Povl Markussen, VA afd. 10 Hyldespjældet, gjorde opmærksom på, at 
HOFORs bidrag til Albertslund Verdensmål Center ikke er blevet 
pristalsreguleret efter overtagelsen. Han foreslog, at Brugergruppen beder 
Kommunalbestyrelsen om at indstille til HOFOR, at der fremover ydes 
samme bidrag, som fra fjernvarme og affald & genbrug. 
Forslaget blev vedtaget med 25 stemmer for, 3 stemmer mod og 2 undlod 
at stemme. 
Det blev aftalt, at Povl Markussen formulerede en tekst, der kan sendes 
videre sammen med mødesagen. 
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Pia Larsen, Albertslund Vest afd. 1, orienterede om møde i 
Grundvandsrådet, hvor der blandt andet blev orienteret om, at HOFOR 
undersøger mulighederne for ny vandindvinding i Vestskoven. Derudover 
var der en orientering fra Forvaltningen om indsatsen mod pesticider i 
drikkevandet, blandt andet pfas. Pia opfordrede, på Brugergruppens vegne, 
til, at Forvaltningen oplyser, hvor grundvandet eventuelt er påvirket og med 
hvilke værdier, gerne til Brugergruppemødet den 2. marts 2023, derudover 
bør der være et punkt til Brugergruppemødet den 7. december 2023, med 
orientering fra møder i Grundvandsrådet. 
Marie Guldborg gjorde opmærksom på, at i Albertslund bliver alt drikkevand 
testet og kan drikkes uden risiko. 

 

Mødesager/notater der skal videre til politisk 
behandling/orientering: 
 
3. Varmeplan 2022 (Høring)   

v/Steen Westring 
Steen Westring orienterede om baggrunden for Varmeplan 2022, ca. 96% 
af kommunen forsynes i dag med fjernvarme, det er desværre ikke muligt 
inden for den nuværende lovgivning at tilbyde fjernvarme til hele 
kommunen, det skyldes blandt andet, at enkelte boliger og ikke mindst 
Risby er langt fra det eksisterende net, og det vil være for omkostningstungt 
for den enkelte borger, og ikke hverken selskabsøkonomisk eller 
samfundsøkonomisk forsvarligt, at der etableres fjernvarme. 
Der holdes informationsmøde den 6. december 2022, for beboerne i Risby 
og boliger langt fra fjernvarmenettet.. 
Arne Borg, Risby, gjorde opmærksom på, at kommunen har både en 
strategi og en plan for fjernvarme og nu også en Varmeplan. Han undrede 
sig over, at der ikke står, hvorfor det ikke er muligt at etablere fjernvarme i 
Risby, der mangler mange oplysninger i Varmeplanen, og det der står i den, 
er ikke særlig relevant. 
Marianne Burchall gjorde opmærksom på, at der senere vil blive mulighed 
for at komme med høringssvar og opfordrede på det kraftigste til, at 
beboerne i de berørte områder sendte høringssvar, da det er en stor hjælp i 
den politiske proces. 
I den forbindelse blev der fremsat forslag om, at invitere VEKS til et af 
Brugergruppemøderne i 2023, eller at Brugergruppen inviterede sig selv til 
et besøg på Avedøre Værket i 2024. 

 
4. Tilskud til Albertslund Verdensmål Center 2023  

v/Steen Westring 
Mødesagen blev drøftet under pkt. 2, i forbindelse med ønsket om, at 
HOFORs bidrag skal pristalsreguleres på samme måde som tilskud fra 
fjernvarme og affald & genbrug. 
Brugergruppen godkendte mødesagen og den sendes videre til politisk 
behandling. 

 

Sager til behandling/beslutning i Brugergruppen: 
 
5. Forslag fra Brugergruppens repræsentanter i Albertslund Verdensmål 

Center     
Tove Jensen, VA afd. 4 Syd, orienterede om baggrunden for skrivelsen, at 
kommunalbestyrelsen i forbindelse med budgetbehandling 2023 besluttede, 
at det skattefinansierede tilskud spares væk fra 2024. 
Pia Larsen, Albertslund Vest afd. 1, gjorde opmærksom på, at det er fint 
Brugergruppen kommer med en udtalelse, men den nuværende ordlyd vil 
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ikke tjene Albertslund Verdensmål Center, da den minder for meget om det 
høringssvar, der blev sendt i forbindelse med budgetbehandlingen. 
Lisette Olsen, Andelsforeningen Morelgården, var enig med Pia Larsen, og 
forslog at det blev undersøgt, hvad man havde fået for tilskuddet i de 25 år, 
og om der eventuelt, skulle være en anden struktur. 
Annette Storgaard, AB Vest, gjorde opmærksom på, at der allerede er 
mange gode bilag på hjemmesiden, så kommunalbestyrelsen ved godt, 
hvad det handler om. 
Efter en afstemning, hvor 22 ud af 30 mødedeltager stemte for, sørger 
Forvaltningen for, at bilaget bliver en del af mødesagen. 
 

Sager til drøftelse i Brugergruppen: 
 

Orientering om: 
 
6. Mødedatoer i 2023    

Mødedatoerne blev godkendt, med den ændring, at mødet i december 
starter kl. 18.00, med formøde for Arbejdsgruppen kl. 17.00, et nyt bilag 
vedlægges referatet. 

 
7. Orientering fra ad hoc arbejdsgruppen om   

Takststruktur 
v/Steen Westring 
Steen Westring orienterede kort om arbejdet i ad-hoc arbejdsgruppen, der 
arbejdes med flere modeller, man er kommet godt i gang, men der er stadig 
langt til mål. Processen følger planen, og det forventes stadig, at en ny 
takststruktur kan blive fremlagt for brugergruppen på junimødet i 2023. 
 

8. Orientering fra Sundhedsrådet    
Karsten Wenneberg, VA afd. 6 Vest, er Brugergruppens repræsentant i 
Sundhedsrådet, referatet fra det sidste møde i Sundhedsrådet er lagt på 
Brugergruppens hjemmeside. 
 

9. Orientering fra formanden 
Marianne Burchall orienterede om, at hun: 
- sammen med Steen Christiansen har været til møde i Klimarådet, hvor 

emnerne var: energiområdet, transport og mobilitet, samt landbrug og 
arealer. 

- har været til bestyrelsesmøde i Albertslund Verdensmål Center 
- selv bor i Herstedøster Villaby og kan følge arbejdet med overgangen til 

fjernvarme 
- medio december skal til møde i kommunernes kontaktråd 
- anbefaler, at bruge app-en ”perfect waste”.  
  

10. Fra Forvaltningen:     
a) Konvertering til fjernvarme v/Steen Westring  

Det første spadestik er taget i Herstedøster Villaby, desværre har der 
været udfordringer med en underleverandør, så arbejdet er lidt 
forsinket, men det er stadig forvaltningens klare forventning, at både 
Herstedøster Villaby og Landsby er på fjernvarme med udgangen af 
2023. 
Der udsendes en tids- og etapeplan for Herstedøster Landsby i løbet af 
januar 2023. 
Der er muligt at holde sig opdateret på hjemmesiden Fra gas til 
fjernvarme (albertslund.dk), der bliver også løbende sendt 
informationsbreve ud til de berørte borgere. 

b) Fjernvarme v/Steen Westring 
Der arbejdes  med: 

https://fjernvarme.albertslund.dk/fra-gas-til-fjernvarme
https://fjernvarme.albertslund.dk/fra-gas-til-fjernvarme
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- Forberedelse til ventilbrønd i forbindelse med etape 1 af COOPs 
byggeri 

- Rørudskiftning på Mørkager 
- Byggemodning af etape 2 i Roholmsparken – ”Ovalen” 
- Moderniseringsprojektet på Galgebakken. 
- Stikledninger til nybyggeri blandt andet etape 3 af Sundhedshuset. 
- Konvertering fra olie til fjernvarme, blandt andet TDC bygningen på 

Grønneled. 
- Udvidelse af datacenteret – Penta Intra på Smedeland, der leverer 

overskudsvarme til fjernvarmeforsyningen. 
c) Udebelysning v/Steen Westring 

- Der arbejdes på Tværstien efter hærværk på den gamle belysning. 
- Der skiftes lamper på stamvejene i Godthåbsparken, desværre er 

der i første omgang leveret forkerte lamper. 
- Arbejdet langs stien til Rådhusdammen er næsten færdigt. 
- Der udvikles lamper og master til Roskildevej, hvor masterne skal 

udskiftes i 2023. 
Annette Storgaard, AB Vest, efterlyste de rigtige navne på stisystemet i 
GIS, der er forskellig opfattelse af, hvad stierne hedder. 
Mette Clausen, Andelsboligforeningen Antaresvænget, efterlyste en ny 
tidsplan for udskiftning af belysning. 
Steen Westring oplyste, at der ikke kommer en ny tidsplan, da der ikke 
er økonomi til udskiftning ifølge den gamle tidsplan, den oprindelige 
prioritering og rækkefølge følges.    

d) Affald & Genbrug v/Trine Tybjerg  
- Implementering af de nye ordninger, kører efter planen, der er 

enkelte boligområder, der endnu ikke har valgt ordning. Der er 
leveret nye beholdere til de tidligere stativområder og de gamle 
stativer er afhentet. Nogle få boligområder med affaldsøer er 
forsinket, men ventes klar i januar/februar 2023. 

- Der skal findes en god løsning på husstandsnær indsamling af 
tekstiler, som skal implementeres med virkning fra 1. juli 2023. Der 
vil komme et oplæg på Brugergruppemødet den 2. marts 2023, 
forventningen er, at det kan integreres i en af de nuværende 
ordninger. 

- Der kan i øjeblikket være problemer med Vestforbrændings 
tømningskalender, der arbejdes på, at den bliver fuldt opdateret. 

- Organisering af indsamlings- og transportfirmaet 
Ressourceindsamling A/S, her skal de involverede kommuner tage 
stilling til det fremtidige ejerskab. Bestyrelsen har indstillet, at 
kommunalbestyrelserne vælger modellen, hvor kommunerne 
fortsat ejer og driver selskabet. 
Behandles på kommunalbestyrelsesmødet den 12. december 
2022. 

Henrik Dahlberg, grundejerforeningen Rødager, har haft en debat med 
Vestforbrænding og forvaltningen om tømningsfrekvenser, det bør 
være muligt for Vestforbrænding at reagere, hvis de flere gange 
oplever, at beholderne er halvtomme.  

e) Energispareplan v/Steen Westring   
Kommunalbestyrelsen besluttede den 11. oktober 2022, at iværksætte 
en energispareplan for Albertslund Kommune, med særlig fokus på 
følgende: 
- El-besparelser på udebelysning 
- El-besparelser i kommunale bygninger 
- Fjernvarmebesparelser i kommunale bygninger både drift og 

anlæg. 
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- En energisparekampagne rettet mod boligområder og erhverv, med 
hjælp fra Albertslund Verdensmål Center og en erhvervskonsulent, 
blandt andet ugentlige kampagner i Albertslund Posten. 

Pia Larsen, Albertslund Vest afdeling 1, ønskede oplyst, om 
varmebesparelserne i kommunale anlæg har indflydelse på 
eksempelvis varmtvandsbassinet på Herstedlund Skole, der blandt 
andet bruges til genoptræning. 
Hverken Marie Guldborg eller Steen Westring havde mulighed for at 
give et entydigt svar, men lovede at undersøge det. 
Jan Lauridsen, Den Østrigske Villaby, undrede sig over, at man ikke 
anbefalede, at kommunens medarbejdere arbejdede hjemme. 
Steen Westring oplyste, at muligheden havde været drøftet, men at det 
ikke var så ligetil, blandt andet fordi nogle funktioner ikke kunne klares 
hjemmefra. 
 

11. Eventuelt  
Intet    

 
 
 
 

FORVALTNINGEN  
ØNSKER ALLE EN 
Glædelig jul  

og ET godt nytår 
 

 


